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Megalomanski projekat 
Doma kulture u Vrbasu
Za pozorište
još 220
miliona dinara

Poklon čitaocima kalendar 
za  2020. godinu

• Na Trgu slobode u centru 
Srbobrana prisutne će, izme-
đu ostalih, zabavljati i grupa 
La banda.



2 www.okonas.info26. decembar 2019. NOVO U REGIONU

Agencija za izdavanje novina i web portala
BAČKA PRESS - OKONAS.INFO VRBAS,

Maršala Tita 92, (Hotel Bačka), Vrbas
Ljubinka Nedović direktor i gl. i odgovorni urednik;
SZR ”Otvarač”, Vladimir Nikolić tehnički urednik;

List Bačka Press izlazi dva puta mesečno;
Telefoni: 061/319-33-65, 062/31-74-41; backapress.info@gmail.com,

okonasinfo@gmail.com
Štamparija: ”CMYK Printing”, Crvenka

Katalogizacija u publikaciji Matice srpske, Novi Sad
Bačka Press ISSN 2466-281X - Cobiss. sr-id 299656455;

Tiraž: 4000 primeraka
Vojvođanska banka / Tekući dinarski račun broj 325950060000204817

Nesvakidašnji, veliki gest i 
čast učinila je Julija Đakono-
vić, koja već dvadeset i više 
godina ne živi u Vrbasu, da-
jući Muzeju sijaset predmeta 
i privatnih stvari iz porodič-
ne kuće u kojoj je odrastala. 
Reč je o vrednim slikama ve-
likog slikara secesije, takođe 
nekadašnjeg stanovnika Vr-
basa Jožefa Pehana. Osim sli-
ka tu je deo nameštaja,ugao-
na garnitura oslikanu akva-
relima ili pejzažima, ovog ve-
likog slikara koji je izučavao 
slikarstvo u Beču, Pešti i Mi-
nhenu. Ustvari to je „karta-
roška klupa,“ barem je tako 
zvala moja majka kaže Julija, 
a služila je tome da muškarci 
na njoj kartaju. U predmeti-
ma koji ostaju u Muzeju je još 
niz stvari, koje Julija nije že-
lela da potencira. Priča, da je 
odrasla u jednoj kulturi gde 
dete uči jezik od majke, nje-
na majka Marija je  bila iz Bu-
dimpešte, udata za Tibora Za-
jdla, vrbaskog Nemca koji se 
nije vratio iz ruskog zaroblje-
ništva. Tibor je pak bio sin 
Roberta Zajdla iz Novog Vr-
basa i Eržebet Hajb, a Robert 
je bio komšija i kućni prijatelj 
Jožefa Pehana koji je uradio 
i portrete njegovih roditelja, 
ali je slikao i njihovog sina 
Tibora. Tako su se u vlasniš-
tvu porodice Zajdl našla Pe-
hanova umetnička dela, kao 
i garnitura za sedenje raritet 
primenjene umetnosti. Ma-
rija, majka Julije Đakonović 
živela je u Vrbasu sa svojom 
svekrvom Eržebet sve do nje-
ne  smrti i potom  se udaje za 
Julijinog oca Đorđa Đakono-
vića i sve te stvari  prelaze u 
posed porodice Đakonović. 

Nakon smrti svoga oca, se-
stre Đakonović,Julija i Oti-
lija  prodaju kuću i rešava-
ju da deo već pomenu-
tih stvari daju u po-
sed gradskom Muze-
ju. Kada smo Juliju pi-
tali zašto i kako je doš-
la na tu ideju, pojasnila 
je to ovako; odrasla  
sam u jednoj 
kulturi gde 
se govorilo i 
vaspitavalo 
jez i kom 
respekta 
p r e m a 
prošlo-
sti i tra-
d ic i j i , 
v a spi-
tanjem 
koje je 
podra-
z u m e -

valo da se čuva i očuva okru-
ženje u kojem odrastaš i koje 
si zatekao, da ga čuvaš i za 
budućnost za neka nova po-
kolenja. „Da nismo učini-

le ovo, sve to bi nestalo bez 
traga, izgubilo se i zaboravi-
lo, naša želja za očuvanjem, 
ne samo naše prošlosti, ne-
goi naše kulture i prošlosti 
našeg grada realizovala se na 
pravom mestu, a to je Mu-
zej i oni su našoj ideji  srdač-
no izašli u susret, a veliku za-
hvalnost za ostvarenje naše 
želje dugujemo Nacionalnom 
savetu mađarske nacionalne 
zajednice i njenom predsed-
niku  prof.mr Jene Hajnalu“, 

kaže Julija. Dodaju-
ći  da su  ona i nje-

na sestra odluči-
le da gradu osta-
nu stvari koje su 

umetnički pred-
meti, koje su saču-
vali i njihovi ro-

ditelji, da se 
ne zabo-
ravi deo 

istorije, ne 
samo jedne 
porodice, 
nego i jed-
nog grada. 
Julija da-
nas živi 
u Belgiji, 
ali kaže 
da joj je 
p u n o 
s r c e 

kada dođe ovde, „da napuni 
dušu“. „U životu se ne može 
sve zadržati i ostati u proš-
losti,“  kaže Julija, na kraju  
razgovora za „Bačka Press“.

Stigo smo do kraja i ove go-
dine. Neprimereno je sada 
pokušavati analizirati ono 
što je ostalo za nama, a i ne-
moguće, imajući na umu či-
njenicu o  tome šta se sve de-
šavalo u javnom i društve-
nom životu. Koliko god da 
pokušamo da se izolujemo od 
toga javnog, moramo znati da 
sve to ima posledice i na „ono“ 
naše privatno. U društvenom 
životu, čiji smo sastavni deo, 
izabrali smo neke ljude koji 
su bili dužni da rade za jav-
ni, društveni i opšti interes. I 
oni su radili kako su znali i 
umeli i zato primali određe-
nu zaradu, neki su zarađiva-
li i mimo zarade, neki su re-
alizovali i projekte, koji jesu 
od značaja i opšteg interesa. 
Bilo je i onih čija su usta samo 
bila puna narodnog interesa, 
građanskih, manjinskih, so-
cijalnih prava i slično. Šta mi 
pojedinačno imamo od toga 
ili mislimo o tome, mnogi će 
reći- samo je naša stvar. Ko-
liko god bila samo naša stvar, 
ona ostavlja traga i na naš ži-
vot,a bogami i na naše men-
talno zdravlje. Stigosmo do 

kraja još jedne godine,a sve 
to što nam se dešavalo u jav-
nom i društvenom diskursu, 
pozitivno ili negativno, do-
bro ili loše, kažu, rađeno je 
u našem interesu. Da li jeste 
ili nije, stvar je našeg sazna-
nja i znanja. Sve što rade lju-
di koje smo izabrali, a i da je 
i na polzu građana i ovog na-
roda, radi se i rađeno je od 
naših para, poreza, dopri-
nosa... Valjda to znamo, ali 
treba i mnogo više da zna-
mo jer znanje i obrazovanje 
jesu najveći kapital i investi-
cija. Bez obzira da li se ono 
priznaje ili nepriznaje, zato 
što je nama i ne samo nama 
ovde, neznanje najveći ne-
prijatelj. Nepoznavanje stva-
ri i činjenica, funkcionisanja 
društvenog sistema je ustva-
ri  rezultat onoga što živimo, 
kako živimo. Ipak, dođosmo 
i do kraja ove godine, o na-
rednoj bolje da ne pričamo i 
ne procenjujemo. Da bi  ne-
što i predvideli, treba nam i 
veliko znanje i saznanje. Ka-
kva god bila Nova, sada je tre-
nutak samo da kažemo neka 
nam je na zdravlje i srećna.

Neznanje je naš
najveći neprijatelj

Redakcijski komentar

 Sačuvati kulturu prošlosti
• „Odgajani smo  tako da je važno da  čovek ima respket prema onom što 
ga okružuje, tako da se to  ne izgubi  bez traga, da ostane mlađima. Sve što 
smo nasledile sestra Otilija i ja, želele smo da ostane gradu Vrbasu i Mu-
zej je pravo mesto da se to sačuva,“ rekla je Julija u razgovoru za naše no-
vine, dan nakon svečanosti u Muzeju, gde su završile njihove privatne sli-
ke i druge vredne stvari.

Portret: Julija Đakonović, naša sugrađanka koja danas živi u Belgiji

Jedna priča iz komšiluka -Izložba u izložbi

Dela likovne, ali i primenjene umetnosti, poput komada 
nameštaja koji u sebi sadrži šest akvarela slikara Jozefa 
Pehana, dopunjuju i inoviraju postavku tog umetnika u 
Gradskom muzeju. Ona su predstavljena u okviru pre-
zentacije izložba u izložbi „Jedna priča iz komšiluka: Pe-
han i Zajdl“, budući da su ovi eksponati raniije i pripada-
li porodici Đakonović, odnosno Zajdl. Svečanom otvara-
nju inovirane postavke, koja uključuje i dvestotinak ličnih 
Pehanovih predmeta i fotografija, prisustvovali su Julija 
Đakonović, jedna od potomaka porodice Zajdl, dr Agneš 
Ozer savetnica Muzeja Grada Novog Sada, kao i književ-
nik Đeze Bordaš, ispred Nacionalnog saveta mađarske na-
cionalne manjine. Oni su zaključili da se ova zbirka sada 
nalazi tamo gde treba – u Gradskom muzeju Vrbasa kao 
deo kulturnog nasleđa, na čemu im se zahvalila Vesna Gr-
gurović, rukovodilac Muzeja.
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Predstoji realizacija
desetine projekata

Milan Glušac, predsednik 
opštine Vrbas

Očekujem da će 2020. godina 
biti veoma uspešna za opšti-
nu Vrbas. Predstoji realizaci-
ja na desetine projekta na ko-
jima se radilo u prethodnom 
periodu, a ubrzo će se poče-
ti sa njihovom realizacijom i 
rezultati će biti vidljivi. Među 
svim tim važnim projektima 
su i projekti kojima će se re-

šti višedecenijski problem.  
Započeće radovi na izgrad-
nji vodovodne mreže u 
naseljenim mestima, 
radovi na kanali-
zacionoj mreži, 
počeće oprema-
nje industrijske 
zone,  a nastavi-
će se i realizacija 
već započetih pro-
jekata. Zajedničkim 
trudom i radom mo-
žemo doprineti da naša 
opština bude najbolje mesto 
za život svima nama. Kao i 

našoj opštini, želim i svim 
građanima da tokom 

2020. godine 
napreduju, 

da svi na-
preduje-
mo kao 
p o j e d -
nici, ali 
i kao za-

jed n ic a . 
Da svi bu-

demo zdravi, 
srećni, uspešni i 

ispunjeni ljubavlju.

POLITIKA

Potpredsednik Pokrajin-
ske vlade Đorđe Milićević, 
Ognjen Bjelić, pokrajinski se-
kretar za regionalni razvoj, 
međuregionalnu saradnju i 
lokalnu samoupravu, Nedelj-
ko Кovačević, direktor Upra-
ve za kapitalna ulaganja AP 
Vojvodine i Nikola Žeželj, di-
rektor Razvojne agencije Voj-
vodine, prilikom boravka u 
Vrbasu razgovarali su sa Mi-
lanom Glušcem, predsedni-
kom opštine i njegovim sa-
radnicima.

„Pokrajinska vlada i Uprava 
za kapitalna ulaganja finan-
siraju dve velike investicije 
u Vrbasu.Radi se o izgrad-
nji pristupne saobraćajnice 
i svih pratećih elemenata u 

radnoj zoni u Bloku 100, gde 
se očekuje dolazak jednog in-
vestitora i otvaranje u prvoj 
fazi 40 a kasnije do 70 radnih 
mesta. U okviru ove investi-
cije vredne ukupno 56 milio-
na dinara, gradi se i parking 
prostor u centru Vrbasa, na 
mestu gde se nalaze sve važ-
ne gradske institucije, što će 
rešiti jedno od važnih sao-
braćajnih pitanja” rekao je 
Milićević. Predsednik opšti-
ne Milan Glušac, zahvalo se 
potpredsedniku Pokrajinske 
vlade i njegovim saradnici-
ma na kontinuiranoj podrš-
ci, na koju lokalna samoupra-
va uvek nailazi kada pripremi 
dobar projekat od interesa za 
društvo i građane.

U planu nove
radne zone

• “U protekle tri godine blizu jedne milijarde di-
nara slilo se iz pokrajinskog budžeta u opštinu Vr-
bas, što kroz direktne investicije, što kroz subven-
cije za privredu i poljoprivredu. Potrebno  je na-
staviti sa radovima na definisanju novih radnih 
zona, pre svega na onoj koja je u pripremi, uz au-
to-put“, rekao je Đorđe Milićević, potpredsednik 
Pokrajinske vlade.

Planovi za 2020. godinu

Verujem u zajednički 
uspeh

Damjan Miljanić, predsed-
nik opštine Kula

U godini iza nas pokaza-
li smo da rad ali i odricanja 
donose rezultate.
Pokazali smo da opština Кula 
može i više i bolje. Svima 
koji su svojim radom i zna-

njem doprineli na-
pretku naše op-
štine, upuću-
jem iskrenu 
zahvalnost. 
U stvaranju 
boljeg am-
bijenta za 
život, čeka 
nas još mno-
go posla. Veru-
jem u zajednički 

uspeh, u investicione pro-
mene i dalji razvoj, 

u sigurnu buduć-
nost za sve nas. 
Želim srećnu i 
uspešnu 2020. 
godinu.
Neka nam 
donese dobro 

zdravlje, ličnu i 
porodičnu sreću!

Najvažnija je upornost i 
spremnost za rad

Radivoj Paroški, predsednik 
opštine Srbobran

Kao da je bilo vremena za 
dosta posla, jer je dosta toga 
uspešno realizovano, istovre-
meno kao da nije bilo vreme-
na za sve, jer je nešto i izosta-
lo, u takvom tempu prošla je 
2019. godina. Opština Srbo-
bran se menja, razvijaju se i 
menjaju njena mesta, opre-
maju se i modernizuju, a us-
luge koje se pružaju građa-

nima sve su naprednije i sve-
obuhvatnije. Najvažnija je 
upornost, spremnost 
na rad i ulaganje 
energije, i u tom 
slučaju rezulta-
ti ne mogu izo-
stati. U ovoj ili 
narednoj godi-
ni, samo je bitno 
imati interes gra-
đana uvek na umu i 
ne menjati smer.   Oče-
kujem da će se 2020. godine 
opština Srbobran infrastruk-
turno i privredno  brže razvi-
jati, očekujem više uspeha na 

svim poljima. Svim građa-
nima opštine Srbo-

bran želim da 
2020. godina  

bude bolja 
i uspešni-
ja u sva-
kom po-
gledu od 
prethod-

ne godi-
ne da se svi-

ma ispune že-
lje, očekivanja i pla-

novi. Pre svega, želim svima 
najviše zdravlja, sreće i sloge.

Cilj je da naši građani 
žive bolje 

Marko Lazić, predsednik op-
štine Mali Iđoš

U prethodne tri godine nasto-
jali smo da pomognemo ra-
zvoj privrede,kulture i spor-
ta. Dobili smo priznanje kao 
jedina opština u Srbiji koja 
ima urađenu kompletnu do-
kumentaciju za vodovod i ka-
nalizaciju.
Ono što je najvažnije je to što 
počinjemo izgradnju preči-
stača otpadnih voda, što je u 
istoriji opštine najveća inve-

sticija teška 479 milina dina-
ra, koja će evidentno prome-
niti ekologiju naše sre-
dine.
Kao opština po-
lako ostvaruje-
mo svoju vizi-
ju da budemo 
ravnopravni 
sa  drugim 
opštinama u 
pokretanju i 
realizaciji proje-
kata izgradnje infra-
strukture, privrede i kul-
ture, a sve sa ciljem podiza-
nja kvaliteta života građana. 
Što smo isplanirali  do sada to 

smo i ostvarili, što je podvig, 
ali želimo da nastavimo i da-

lje tako. Nedavno smo 
primili   prizna-

nje - Kapetan 
Miša Anasta-
sijević- kao 
jedna od 
najuspešni-
jih opština. 
Očekujem 

još uspešni-
ju 2020. godi-

nu i za opštinu i 
za sve građane. Želim 

da svi živimo bolje, da bude-
mo zdravi i srećni.

Predstavnici Pokrajinske vlade u Vrbasu 

Za prečistač
pedeset miliona

Vlada Republike Srbije done-
la je odluku o izdvajanju 50 
miliona dinara za podršku 
funkcionisanju Centralnog 
postrojenja za preradu ot-
padnih voda za opštine Кula 
i Vrbas, koji se u potpunosti 
finansirao iz pretpristupnih 
fondova Evropske unije - IPA. 
Izdvajanjem ovih sredstava 
obezbeđuje se mogućnost za 
nesmetan rad Centralnog po-
strojenja za preradu otpadnih 
voda, te stvaraju uslovi za pri-
hvatanje svih otpadnih voda 

Vrbasa i Кule i prekid zagađi-
vanja Velikog bačkog kanala.
Upravo je ovaj projekat 
osnovni preduslov da se u 
budućnosti aktivira nedav-
no predstavljeni plan reme-
dijacije i revitalizacije Veli-
kog bačkog kanala.
Istovremeno, u novoj investi-
cionoj godini, prema najava-
ma iz opštine Vrbas, planiran 
je nastavak izgradnje kanali-
zacionog sistema u mestima 
opštine Vrbas. 

Predsednici 4 opštine u Bačkoj
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Silvester Ruskovski, slobod-
no se može reći je uspešan 
povrtar, koji gaji osim bunde-
ve, karfiol, kupus, jagode, beli 
luk i čak zob za konje.

Poseban kuriozitet je bun-
deva od koje pravi rakiju, 
koju gaji na jutru zemlje u 
poslednjih šest, sedam godi-
na. I priča o bundevi je po-
sebna, zapravo gajenje bun-
deve je kompleksna stvar, po-

sebno ako to raditite seriozno, 
kako poslu prilazi Ruskovski.

On gaji domaće bundeve 
nazovimo ih „vojvođanskim,“ 
kao i one ćelave „golice.“ Naš 
sagovornik kaže da je važno 
da pri sadnji i branju budu 
odvojene, da se ne bi izmeša-
le, kada sazru skidaju se kom-
bajnom,ali uglavnom ručno. 
Od bundeve koristi semenke 
koje smrzava, odvaja ih i pere 

i suši i prodaje ih kao semen-
sku robu, ali ostavlja i za sop-
stvenu sadnju.
„Meso od bundeve je zdravo 
od njega se prave sokovi i ka-
šice za decu  i  rekao sam što 
ne bih probao da napravim 
rakiju od bundeve jer u selu 
smo poznati po proizvodnji 
specifičnih rakija od jagoda, 
od duda kao i drugog vo-
ća,“kaže Ruskovski. A pravi 
je tako što je prvo isecka, sa-
melje na mašini za voće, doda 
malo šećera za vrenje. „Sada 
pečem drugu turu rakije od 
bundeve, prva tura bila je od 
14 do 15 gradi, bila je meka, a 
u ovoj turi želim da dobijem 
jaču rakiju od 18 do 19 gradi 
i da usavršim postupak peče-
nja rakije od  bundeve,“ kaže 
Ruskovski.

U prvoj turi pečenja rakije 
od bundeve je na dva kazana 
dobio 12 litara, što smatra da 
je malo, ali tu prvu turu pe-
kao je brzo jer ceo postupak 
pečenja pratila je ekipa no-
vinara RTV-a, pa su požuri-
vali postupak, ali očigledno 
je,kaže, da je trebalo spori-
je peći. Nije jednostavo ga-
jiti bundevu ona se malo pr-
ska, ali je treba braniti od ko-
rova i pažljivo i ručno brati, a 
onda treba angažovati i do-
datnu radnu snagu, koja treba 
da vadi semenke iz bundeve, 
što dodatno košta. Bundeva 
traži pažnju i negu, ali je po-
sebno zdrava biljka, važna za 
ishranu čoveka.U ovom po-
slu mu pomaže supruga  po-
vremeno najmlađi sin.

Silvester Ruskovski iz Kucure - uspešan povrtar 

Kuriozitet, rakija od bundeve
• Domaćin Silvester Ruskovski je uspešni povrtar, ali je poznat po proizvod-
nji specifičnih rakija od jagode, crnog duda, od skora i od bundeve.

Saveti PSS Vrbas
Glodari „rade“ i ispod snega
Završena je žetva kukuruza, 

na njivama se mogu videti je-
dino traktori koji oru. Zbog 
stalnih, ali slabih kišica ora-
nje još nije završeno. Poljopri-
vrednici koji još nisu poora-
li mogu da urade analizu ze-
mljišta     ( za poljoprivredni-
ke opština Vrbas i Srbobran 
to je besplatno) - pa da na 
osnovu laboratorijskog izve-
štaja urade adekvatno đubre-
nje i tek onda pristupe oranju. 
Stanje pšenice se znatno po-
pravilo pa sada usevi izgle-
daju odlično. Kada vremen-
ski uslovi to dozvole ( kada 
se prosuši) potrebno je pre-
gledati parcele i po potre-
bi uraditi suzbijanje gloda-
ra. Ne treba napominjati da 
glodari pričinjavaju štete to-
kom cele zime, pa čak i ispod 
snega. Uljana repica, iako na 
pojedinim delovima atara sa 
narušenim sklopom, za sada 
izgleda dobro bez bolesti je i 
u optimalnom porastu. Pro-
blemi sa kupusnom muvom 
su prošli, ali ne smemo za-
boraviti da je ovaj usev sada 
najugroženiji od glodara i da 
se tretiranje mamcima mora 
uraditi najhitnije. Proizvo-
đači voća bi trebalo da ura-
de čišćenje voćnjaka od slo-
mljenih i suvih grana. Uko-
liko ima suvih stabala izvadi-
ti ih i zameniti novim. Uko-
liko su voćnjaci tek zasađeni 
obavezno uraditi suzbijanje 
glodara i zaštititi ih od zeče-
va i druge divljači (zagraditi 

žicom, ukoliko je zasad mali, 
svaku voćku zaštititi ponao-
sob). Posle čišćenja voćnja-
ka kada vremenski uslovi do-
zvole uraditi zimsko tretira-
nje nekim mineralnim uljem 
(plavo ulje, crveno ulje i dr.). 

U plastenicima u kojima 
nema useva, potrebno je ura-
diti detaljno čišćenje biljnih 
ostataka, i obrade zemljišta.
Ukoliko se želi uraditi dezin-
sekcija, dezinfekcija i drugi 
načini suzbijanja patogena u 
plasteniku sada je to vreme. 
Na ovaj način se primenjeno 
sredstvo može ostaviti duže 
da deluje kako bi se u potpu-
no iskoristilo i kako bi proš-
la karenca, posle koga prime-
njeni pesticid ne bi imao fito-
toksično delovanje na nared-
ni usev. Posle primene svakog 
fumiganta i bilo kog pestici-
da obavezno je uraditi pro-
vetravanje, pre nego se kre-
ne sa radom.Proizvođači po-
vrća koji zbog nekog razlo-
ga moraju da poseju-posade 
usev u monokulturi, trebalo 
bi da urade duboko oranje 
kako bi se biljni ostaci zaorali 
na veću dubinu i na taj način 
izbeglo da novi zasad direk-
tno bude u kontaktu sa obole-
lim biljnim ostacima iz pred-
hodnog useva. Dobro bi bilo 
da pre oranja urade đubrenje 
sa oko 100 kg nekog azotnog 
đubriva, radi ubrzanijeg ra-
zlaganja zaorane biljne mase.                                                                                                                                            
                   Katarina Radonić, 

                                  dipl.ing.

Odobren 241 projekat za korišćenje 
novca iz IPARD-a

Novac dobilo 118 
poljoprivrednika

 U okviru javnih poziva za 
korišćenje novca iz IPARD-a 
namenjenog srpskom agraru 
do sada je odobren 241 proje-
kat, a 170 korisnika realizo-
valo je svoju investiciju, na-
bavilo traktor, ili mehaniza-
ciju i poslalo zahtev za ispla-
tu, kažu u Ministarstvu po-
ljoprivrede. Novac je već do-

bilo 118 poljoprivrednika i 
njima je isplaćeno 5,27 mili-
ona evra, a u ovom trenutku 
već je podneto 117 zahteva 
za podsticaj za kupovinu no-
vog traktora po javnom po-
zivu koji je raspisan 24. sep-
tembra i koji je bio otvoren 
do 25. novembra.
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Nismo isti, ali smo jednaki

„Ja sam čovek. Nismo isti, ali 
smo jednaki“, ovo je bio moto 
ovogodišnjeg obeležavanja 
Međunarodnog dana inva-
lida. Pod tim motom Udru-
ženje „Izida“ za MNRO odr-
žalo je 3. decembra priredbu 
i izložbu radova članova za 
mnogobrojne goste i poka-
zali su prostor u kome  pru-
žaju usluge i dnevni boravak 

za oko 15 štićenika. Prired-
ba je bila više nego dirljiva, 
goste su pozdravili štićeni-
ci i njihov psiholog Bojana 
Bogdanović. Obratio im se i 
Marko Lazić, predsednik op-
štine Mali Iđoš, koji je rekao 
da  mogu uvek da računaju na 
podršku i pomoć lokalne sa-
mouprave, poručujući im da 
su oni najbolji u Malom Iđo-

šu. Gostima su prezentovani 
radovi članova, ukrasni ja-
stuci, radovi na svili, na tkač-
kom razboju, ručno rađeni 
sapuni. Oni inače tokom go-
dine pohađaju razna nadme-
tanja u veštinama veza, izra-
de ručnih radova i osvajaju 
značajna priznanja u tome. 
Pokazali su svoju gimnasti-
čarsku salu, informatičku ra-
dionicu i onda su priredili za 
goste prigodan ketering uz 
pažljivo birane taktove mu-
zike. Impresivno je ono što 
radi Julijana Pap iz feketić-
kog Udruženja „Izida“, a to 
je sve ono što su naučili po-
laznici, koji se  osposobljava-
ju da se uključe u društveni 
život, a o uspešnosti tog rada 
govore i njihova nasmešena i 
zadovoljna lica.

Susreti generacija

Korisnike Gerontološkog 
centra Vrbas posetila je gru-
pa srednje grupe Predškolske 
ustanove „Boško Buha“ iz Vr-
basa. „Dogovoreni stvaralač-
ki susret organizovan je po-
vodom predstojećih prazni-
ka sjedinivši najmlađe i one 
malo starije sugrađane u ak-
tivnosti izrade novogodišnjih 
čestitki. Na ovaj način, kori-
snici Gerontološkog centra 
Vrbas su u svom dnevnom 
boravku pored okićene novo-
godišnje jelke, podelili ideje 
i dobro raspoloženje sa vred-
nim četvorogodišnjim druga-
rima uz pomoć radnih tera-
peuta ustanove i u pratnji vas-

pitačica Jelene Mitrović i Jele-
ne Mihajlović, kao i psiholo-
ga Miljane Pilipović. Direk-
torka ustanove Radmila Mu-
sić se pridružila nasmejanim 
drugarima u razmeni stvara-
lačkih inspiracija i zahvalila 
se na najvažnijem doprino-
su – osmehu na licu i u srcu 
svakog prisutnog. Poruke 
koje će biti prenete ovim je-
dinstvenim čestitkama ulep-
šaće praznike dočeka Nove 
2020. godine svakom prima-
ocu čime će se dalje širiti sna-
ga dobrih želja i pažnje“, sa-
opštili su iz vrbaskog Geron-
tološkog centra.

Jedan  od  grantova  za una-
pređenje kvaliteta i podršku 
domovima zdravlja pripala 
je i vrbaskom Domu zdravlja.

Ovim projektom biće pri-
menjeni preventivni progra-
mi za unapređenje zdravlja 
žene, kvaliteta i povećanja 
dostupnosti zdravstvene za-
štite, kao i što većeg obuhvata 
žena preventivnim pregledi-
ma za rano otkrivanje karci-
noma dojke i grlića materice.

Biće primenjen  i  zdravstve-
no vaspitni rad usmeren na 
polno prenosive bolesti, kao 

i pitanja o seksualnosti i re-
produktivnom zdravlju i  sa-
vremenim kontraceptivnim 
sredstvima. Projekat  po-
drazumeva dobro sprovede-
nu preventivnu zdravstvenu 
zaštitu, kao i edukaciju žena 
da vode računa o svom zdrav-
lju. Istovremeno se  predupre-
đuje  masovnost oboljevanja 
i spečavaju se komplikacije i 
posledice bolesti.

Cilj je povećati dostupnost 
i pristupačnost  zdravstvene 
zaštite svim ženama  opšti-
ne Vrbas i zato su predava-

nja i radionice predviđene i 
van prostorija Doma zdravlja, 
na kojima će  biti omogućeno 
zakazivanje   pregleda kod gi-
nekologa u terminima pred-
viđenim u oviru ovog projek-
ta, a time će se obezbediti bo-
lja pristupačnost zdravstvene 
zaštite i smanjiti vreme čeka-
nja na pregled.

Želja je da se procenat od 
45% obuhvata registrovanih 
žena poveća na najmanje 60% 
u narednih godinu dana.

U fokusu zdravlje žene i potomstva
• Povećanje obuhvata trudnica redovnom kontrolom tokom  trudnoće, pre-
poznavanje rizika i smanjenje spontanih pobačaja, prevremenih porođaja, 
unapređenje ponašanja i znanja trudnica…  Obezbeđivanje najbolje zdrav-
stvene zaštite posle porođaja za mamu i bebu- ovo su samo neki od ciljeva 
projekta koji realizuje vrbaski Dom zdravlja.

Oprema za DZ u Vrbasu

U Dispanzer za žene Doma 
zdravlja „Veljko Vlahović“ u 
Vrbasu stigla su dva medi-
cinska sredstva kojima će 
rad ove službe biti poboljšan.

Radi se o ginekološkom sto-
lu na kom se mogu pregledati 
sve žene, uključujući i one sa 
invaliditetom, što je do sada 
obavljano u otežanim uslo-
vima.

Kako kaže direktorka DZ 
„Veljko Vlahović“ Jasmina 
Assi, sto je dopremljen u sklo-
pu projekta „Jaka žena, zdra-
va žena“.

Drugo sredstvo – savreme-
ni aparat za ultrazvuk, na-

bavljeno je u saradnji opšti-
ne Vrbas i Kabineta ministar-
ke zadužene za demografiju i 
populacionu politiku kao vid 
podrške povećenju nataliteta.

Republika je uložila oko 3,4 
miliona dinara, a opština je 
nabavku ovog aparata sufi-
nansirala sa oko 600.000 di-
nara.

U sklopu saradnje sa Vla-
dom Srbije Službi polivalen-
tne patronaže DZ stiglo je i 
novo vozilo za kućne posete. 
Osim toga, Jasmina Assi na-
javila je i nabavku CTG apa-
rata za potrebe Dispanzera 
za žene. 

Projekat Doma zdravlja “Veljko Vlahović”

Druženje u Gerontološkom
centru Vrbas

„Izida“ obeležila Međunarodni dan osoba sa invaliditetom u Feketiću

• „Na ovaj dan želeli smo da pokažemo i široj javnosti šta sve radimo i šta 
sve znaju članovi   udruženja uz pomoć naših stručnjaka, koje smo zapo-
slili uz podršku naše lokalne samouprave“, kaže Julijana Pap, predsednica 
Udruženja.

9. 1. 2020. 16-18h Savetovalište Pros. polivalentne patronaže  -  Tel. 064/8468-105 pita      
  nja vezana za zdravlje žene ili zakazivanje preventivnih ginekoloških pregleda.

Dom zdravlja “Veljko Vlahović” Vrbas

Projekat “Zdrava žena - jaka žena”

23. 1. 2020. 16-18h Savetovalište Pros. polivalentne patronaže  -  Tel. 064/8468-105
pitanja vezana za zdravlje žene ili zakazivanje preventivnih ginekoloških pregleda
23. 1. 2020. 13 h Predavanje: Karcinom grlića materice Sala DZ Vrbas
28. 1. 2020. 13 h Predavanje: Karcinom grlića materice MZ Zmajevo
30. 1. 2020. 13 h Predavanje: Karcinom grlića materice MZ Kucura

Sve usluge su besplatne i nije potrebna zdravstvena knjižica.
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Novi krst na Evangeličkoj crkvi u Vrbasu

Radnici JKP „Vodovod“ su 
u ovoga puta posadili nešto 
više od 50 sadnica oko škole i 
u planu je sadnja još 150 sad-
nica na groblju i izletištu „Po-
tok“, dok su radnici JKP „Ru-
skom“ posadili oko 250 sad-
nica oko jezerceta, u šumi-
ci, oko bazena, kapele, pija-
ce, u malom parku i ulicama 
oko Parohijalnog doma i oko 
objekta JKP „Ruskom“.Direk-
tori preduzeća Miljan Draš-
ković i Igor Fejdi su apelova-
li na meštane da budu opre-
zni i ne oštete sadnice. Doda-

li su da je u planu da se svake 
godine posade približno iste 
količine sadnica i drugih vr-
sta drveća na više lokacija u 
mestima. JKP „Radnik“ Sivac 
je takođe učestvovao u akci-
ji ozelenjavanja mesta. U na-
rednim danima, u planu je 
sadnja oko 500 sadnica javora 
i jasena na predelima divljih 
deponija, dok je JKP Komu-
nalac“ Kula u akciji održava-
nja postojećih zasada topole 
na površini od oko 40ha i pla-
niraju sadnju novih mladica.                                                                                                                                         
                                           M.V.

Akcija ozelenjavanja

Veliko priznanje za 
Mali Iđoš

„Nakon nominacije za 
ugledno društveno prizna-
nje,stručni žiri kojim pred-
sedava prof,dr Radovan Peja-
nović, bivši rektor Novosad-
skog Univerziteta je odlučio 
da Opština Mali Iđoš,kojom 
kao predsednik sa svojim ti-
mom uspešno rukovodite, za-
služuje  priznanje„Кapetan 
Miša Anastasijević“na nivou 
AP Vojvodine,u kategoriji-Za  
razvojne potencijale i druš-

tvenu odgovornost“, navodi 
se, između ostalog, u saop-
štenju stručnog žirija. Opšti-
na Mali Iđoš, iako mala i sa 
skromnim budžetom, uz po-
moć viših organa vlasti koji 
su imali poverenja u ovu lo-
kalnu samoupravu je uspela u 
poslednje tri godine da uradi 
sve ono što je planirala”, re-
kao je Marko Lazić, predsed-
nik opštine Mali Iđoš.

• U Galeriji Matice srpske, 18. decembra, pred-
sedniku opštine Mali Iđoš, Marku Laziću uruče-
no je priznanje „Кapetan Miša Anastasijević“ u 
kategoriji-za razvojne potencijale i društvenu od-
govornost.

• U Crvenki i Ruskom Krsturu održana je akcija 
ozelenjavanja, u kojoj su radnici JKP „Vodovod“ 
i JKP „Ruskom“ posadili sadnice jasena i javora 
obezbeđene u saradnji sa JKP „Srbijašume“.

Dodatnih 19 miliona za vodovod u Nadalju
Pokrajinska vlada nastavlja 
sa praksom unapređivanja 
životnih uslova u gradskim, 
prigradskim i seoskim nase-
ljima. S tim u vezi  u Novom 
Sadu je održan sastanak na 

kom je prisustvovalo 8 pred-
sednika opština sa teritori-
je Vojvodine, među njima i 
Radivoj Paroški ispred opšti-
ne Srbobran, kojima je pred-
sednik Pokrajinske vlade Igor 

Mirović uručio ugovore za 
sufinansiranje izgradnje, sa-
nacije i rekonstrukcije vod-
nih objekata.
Ukupna vrednost investici-
ja iznosi 165 miliona dina-
ra, dok je Srbobranu pripala 
suma od 19.119.353 dinara, 
što su bespovratna sredstva.
Novac će biti iskorišten za 
rekonstrukciju vodovodne 
mreže u ulici Petra Drapši-
na i Braće Pantić u Nadalju, 
za šta će opština  izdvojiti do-
datnih 35 odsto novca. 
Sem za rekonstrukciju vodo-
voda u Nadalju, Pokrajinska 
vlada je izdvojila sredstva i 
za vodne objekte u:  Čurugu, 
Kanjiži, Sonti, Novoj Pazovi, 
Miloševu, Debeljači i Ravnji.

Postavljanju krsta na ovaj ver-
ski objekat,  9.decembra pri-
sustvovali su vernici, svešte-
nici ali i građani. Prethodni 
krst skinut je 15. oktobra, a 
za izradu novog krsta bilo je 
potrebno skoro dva meseca.

“Stavljamo novi krst što znači 
da ispočetka počinjemo sve. 
Napravljen je potpuno novi 
krst  i  kugla, koji će nadam 
se dugo godina stajati na vrhu 
crkve. Srećna sam što je ko-
načno počela restauracija cr-
kve.
U planu je da se ova crkva ko-
risti kao i Sinagoga u Subotici, 
za  koncerte i razne prigod-
ne programe, ali u njoj će se, 
pre svega, obavljati bogoslu-
ženja. Za tako nešto nam ne-
dostaju finansijska sredstva.
Prioritet nam je bio da se ura-
di novi krov na crkvi, da bi se 
objekat sačuvao. Ovo je mo-
numentalno zdanje u Vrbasu 

koje, sigurna sam, svim gra-
đanima znači. Evangelička 
crkva  je simbol  i Vrbasa i 
naše vere i reformacije“, re-
kla je Marta Dolinski svešte-
nik iz Subotice. Prilikom ski-
danja prethodnog krsta, pre 
nekoliko meseci pronađena je 
poruka u kapsuli. Pretpostav-
ljalo se da je to poruka koju 

su ostavili preci pre više od 
100 godina.
Međutim, poruka je bila ošte-
ćenja, ali utvrđeno je da je u 
kapsulu stavljena 1955.godi-
ne. “Iako smo mislili da je po-
ruka koja je pronađenja prili-
kom skidanja prethodnog kr-
sta potiče od pre više od 100 
godina, ispostavilo se da nije.
Poruka je od 1955. godine i 
u njoj su pisali podaci o iz-
gradnji.
Naznačeno je da je izgradnja 
trajala od 1816. do 1820. godi-
ne. Postoje potpisi ljudi iz cr-
kvene opštine, ali nije bilo ni-
kakve poruke“, rekla je Mar-
ta Dolinski.
Prilikom postavljanja krsta u 
kapsulu je stavljena nova po-
ruka. Osim podataka o tome 
šta je rekonstruisano prote-
klih meseci i šta je u planu, 
budućim pokolenjima poslata 
je poruka u vidu blagoslova.

• Na Evangeličkoj crkvi u Vrbasu  postavljen je  potpuno novi krst. Rekon-
strukcija dela crkve još uvek traje. Prioritet je da se rekonstruiše krov kako 
bi se objekat sačuvao, a sveštenstvo i  vernici se nadaju da će kompletan ver-
ski objekat u skoroj budućnosti biti rekonstruisan.
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Odiseja vrbaskih porodica od 1905. do 1945.
Prezentovan projekat „Srbi iz Bugarske“

Ostavio traga u srpskom i 
svetskom slikarstvu

U holu Osnovne škole 
„Branko Radičević“ u Savi-
nom Selu je  14. decembra 
održana promocija mono-
grafije slikara Milana Kešelja. 
Rođeni Savinoselac, Milan 

Kešelj je preminuo 2017. go-
dine ostavivši iza sebe veliki 
trag u srpskom, ali i u evorp-
skom i američkom slikarstvu, 
budući da je živeo i stvarao i 
u inostranstvu.

Monografija slikara Milana Kešelja

Projekat „Srbi iz Bugarske 
ponovo u otadžbini“, pred-
stavljen u holu Bioskopa „Ju-
goslavija“, govori o precima 
današnjih Vrbašana koji su 
1905. godine napustili Bač-
ku i odselili se u tadašnju 
Dobrudžu u Bugarskoj. To 
su učinili najviše iz verskih 
razloga, pod uticajem Hri-
šćanske nazarenske crkvene 
zajednice čiji su pripadnici 
postali. Кada su se 1945. go-
dine društvene, političke i re-
ligiozne okolnosti promeni-
le, zatražili su od tamošnjih 
vlasti da im omoguće povra-
tak u stari zavičaj, tako da se 
značajan broj njih vratio kao 

kolonisti. Do ovih saznanja i 
podataka došla je kustoskinja 
Gradskog muzeja Vrbasa, et-
nolog Dragana Latinović.„U 
podacima o posleratnom na-
cionalnom sastavu stanov-
ništva Vrbasa naišla sam na 
nekoliko mesta na podatke 
o građanima koji su vođeni 
kao Bugari. Bilo mi je čudno 
odakle Bugari u Bačkoj. Ta-
kođe, njih su ovdašnji stanov-
nici dugo i nazivali Bugarima. 
Istražila sam kakve su njiho-
ve veze sa Bugarima, a onda 
sam od nekih potomaka sa-
znala potpuniju priču. Osim 
brojki, mene je kao etnologa 
najvijše zanimalo kako su se 

oni snašli u Bugarskoj, ko-
liko su sačuvali svoje pore-
klo, imena i običaje i šta su od 
običaja koje su tamo usvoji-
li doneli natrag u Vojvodinu“, 
objašnjava Latinović.

Pre deceniju i po u Vrbasu je 
formirano i Udruženje ovih 
migranata čiji je predsednik 
Branko Đakonović. Bliže i 
više o koloniziranju Vojvodi-
ne, migracijama i odlivu sta-
novništva na tribini u Vbra-
su govorio je prof. dr Boris 
Кršev, redovni profesor Fa-
kulteta za pravne i poslovne 
studije i član Matice srpske.

„Patrijarh Pavle, svetac 
kojeg smo poznavali“

Promocija knjige Đorđa Randelja u Kuli

 Đorđe Randelj, poznati no-
vinar, publicista i njiževnik 
iz Novog Sada, predstavio je 
nedavno u sali STŠ “Mihajlo 
Pupin” u Kuli svoju knjigu 

“Patrijarh Pavle, svetac kojeg 
smo poznavali”.

Na promociji su govori-
li prof. Vesko Bojić i autor.
Prema autorovom kazivanju 
namera ove knjige je da srp-
ski narod konačno sazna, ili 
bar nasluti, pa krene u da-

lje traganje, koga je u svojoj 
ličnosti patrijarh Pavla imao 
za duhovnog vođu u najte-
žih četvrt veka svoje moder-
ne istorije.

Patrijarh Pavle je bio pogla-
var Srpske pravoslavne crkve 
od 1990. do 2009. godine, a 
ostavio je neizbrisiv trag u 
novijoj srpskoj istoriji.

Krasili su ga skromnost, po-
štenje, mudrost i pristupač-
nost čoveka iz naroda.

Nagrada Milanu Miciću
Dobitnik književne nagrade „Karolj Sirmai“ 

Književna nagrada „Кarolj 
Sirmai“ dodeljuje se svake go-
dine naizmenično u opština-
ma Vrbas i Temerin, i to pisci-
ma koji pišu na srpskom i ma-
đarskom jeziku. Ustanovile 
su je opštine Vrbas i Teme-
rin zajedno, 1975. godine. Mi-

cićeva knjiga „Ab ovo“ kroz 
prizmu ličnih sudbina juna-
ka prikazuje sudbinu srpskog 
kolektiviteta u nemirnim vre-
menima druge polovine 18. i 
početka 19. veka, saopštio je 
žiri za dodelu nagrade. O au-
toru i njegovom delu govori-

li su književnici Zoran Đerić, 
Đeze Bordaš i Franja Petri-
nović, na dodeli i svečanosti 
u Gradskom muzeju u Vrba-
su. „Ovde nije u pitanju oko-
vana i neumitna logika isto-
rije koju promišljamo preko 
velikih društvenih zbivanja.

Kada se suočavate sa Mici-
ćevom zbirkom od 11 pripo-
vedaka, to je suočavanje sa 
jednom obrnutom logikom 
kojom su ispisane individu-
alne priče i potraga za pamće-
njem od postanka, kako kaže 
i naziv knjige“, kazao je knji-
ževnik i član žirija Franja Pe-
trinović.

Održano Rusko veče
Susreti društava srpsko- ruskog prijateljstva

Vrbas je nedavno po osmi 
put ugostio predstavnike 
društava srpsko-ruskog pri-
jateljstva iz svih krajeva Sr-
bije, ali i iz Republike Srpske. 
Pored predstavnika iz velikog 

broja vojvođanskih mesta, 
bili su prisutni i gosti iz Be-
ograda, Jagodine, Smedere-
va, Aleksinca, Doboja, Šapca, 
Čačka i drugih gradova. Or-
ganizator skupa je Udruže-

nje srpsko-ru-
skog prijatelj-
stva „Rod“- 
Vrbas. Tema 
okruglog sto-
la, čiji rad su 
otvorili Mi-
lan Glušac, 
predsedni k 
opštine Vr-
bas i Alek-
sandar Kona-
nihin, prvi se-
kretar Amba-

sade Ruske Federacije u Srbiji, 
bila je „Mesto i uloga udru-
ženja srpsko-ruskog prijatelj-
stva između Ambasade RF i 
lokalnih samouprava“.

Pobunjenik opskurnog sveta

Promocija poezije u srbobranskom 
Domu kulture

 Reč je o promociji knjige 
mladog pesnika Aleksandra 
Marića, koji iza sebe ima niz 
književnih  i pesničkih na-
grada.
„Tajna duše” je knjiga koju 
autor posvećuje onima koji 
pesme čitaju zatvorenih oči-
ju, dakle, hipersenzibilnim 
ljudima u svetu kad su emo-
cije prestale biti “in” i kad je 
stvarnost pritisnuta postlibe-
ralnom destrukcijom, kako 
medija tako i politika, a sve sa 
jednom željom da ono prefi-
njeno, unutrašnje, romantič-
no i željno svetlosti čoveko-
vo biće potisne u drugi plan 

zarad opskurnog i bizarnog 
rijaliti programa, u koji nas 
svim silama gospodari stvar-
nosti žele ubaciti. Pesnički su-
bjekt ove poezije je pobunje-
nik protiv tog i takvog sveta 
i on se pevajući slobodnim 
stihom iskazuje kroz četiri 
ciklusa pesama.

Svaki od tih ciklusa nam se 
doima drugačije, kao da i sam 
autor pokušava da svoje slo-
ženo i mnogoliko pesničko ja 
kroz njih stavi u jednu poet-
ski celinu“, zapisao je o ovoj 
zbirci poezije književnik Ra-
dovan Vlahović.
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Dom kulture u Vrbasu iz-
goreo je 1992.godine, pa su 
građani lišeni pozorišta pu-
nih 28 godina.

Od tada, pa do dana današ-
njeg, svaka vlast pompezno 
je najavljivala izgradnju, pa 
posle i završetak izgradnje 
Doma kulture koji još uvek 
nije završen. Radovi su po-
čeli devedesetih godina i  do 
sada je u izgradnju  ulože-
no oko 3 miliona evra. Unu-
trašnjost zgrade je delimič-
no opremljena, postavljena 
su sedišta, opremljene kan-
celarije. Sa radovima se sta-
lo pre nekoliko godina zbog 
sudskih sporova oko izvođa-
ča radova kao i zbog nedo-
statka finansijskih sredstava. 
U međuvremenu i ovo što je 
opremljeno i napravljeno mo-
glo bi da propadne.

Takođe za vreme zastoja 
radova promenila zakonska 
regulativa oko neophodnih 

uslova koji treba da se ispu-
ne, da bi se pozorište privelo 
nameni.  To su sve otežava-
juće okolnosti, jer postojeći 
projekat treba da se  revidira.
„Ovaj projekat, kao i još neki 
u našoj opštini, napravljen je 
megalomanski, i siguran sam 
da će biti jedan od najsavre-
menijih u državi kad se završi. 

Upravo zbog toga neophod-
na su velika sredstva. Mi oče-
kujemo da ćemo neophodna 
sredstva za završetak zgrade 
Doma kulture dobiti od Po-
krajinske vlade i Uprave za 
kapitalna ulaganja. Ovaj pro-
jekat je od krucijalnog znača-
ja i verujem da će biti prepo-
znat kao takav.

Biće to veliki Dom kulture 
sa velikim kapacitetima, sa-
vremenom tehnikom, sce-

nom... Postavljena su sedi-
šta, kancelarije su opremljene, 
scena, a sve to preti da pro-
padne i zato smo stavili pro-
jekat kao jedan od prioriteta.

Projekat mora da se revidi-
ra, jer su se u međuvreme-
nu promenili zakoni, u kon-
tekstu toga radimo na pripre-
mi revidiranog projekta“, re-

kao je Glušac. Prema njego-
vim rečima nedavno su vođe-
ni  intenzivni razgovori 
sa predstavnicima 
Pokrajinske vla-
de i Upravom 
za kapitalna 
u la ga nja , 
kako bi 
se pokre-
nuo pro-
jekat za-
v r š e t k a 
izgradnje 
Doma kul-
ture u Vrba-
su, i on oče-
kuje da će sred-
stva biti odobre-
na. Kompletna povr-
šina pozorišta je oko  3.700 
kvadratnih metara, a sama 
bina je 400 kvadratnih me-
tara. Unutrašnjost zgrade po-
zorišta deluje lepo. Iako jed-
no vreme uopšte nisu izvođe-
ni nikakvi radovi za sada je 
uglavnom sve u dobrom sta-
nju, izuzev pojedinih kance-
larija gde su vidna oštećenja 
od vlage.

Koliko je moguće sedišta i 
određeni rekviziti su zaštiće-

ni. Postavljeno  je 399 sedi-
šta, opremljene 

su svlači-
onice, 

kancelarije, toaleti,  postav-
ljen pod na glavnoj bini.  Pre-
ma rečima Riharda Hengla, 
doskorašnjeg direktora Kul-
turnog centra Vrbas, pored 
postavljenih 399 sedišta, u 
planu je bilo još dodatnih 34, 
međutim to se neće postavlja-
ti, jer će prostor za prvi i po-
slednji red biti ostavljen za 
osobe sa invaliditetom.
“Što se građevinskih rado-

va tiče ostalo je da se urade 
bočni zidovi, i fini radovi oko 
svih prostorija.

Nakon toga potrebna je 
kompletna tehnička oprema, 
scenska tehnika i svi prateći 
sadržaji koji su neophodni 
za funkcionisanje pozorišta. 
Radovi će biti završeni kad 
se obezbedi novac.

Mi imamo  velika očekiva-
nja, za sada imamo obećanja 
i nadam se da ćemo dobiti 
novac”, kaže Hengl.
Za sada je i građanima 

ostalo samo da se nadaju da 
će, bar za koju godinu,  moći 
da budu posetioci ovog me-
galomanskog objekta.

Za Pozorište    
još 220
miliona dinara

Megalomanski projekat Doma kulture u Vrbasu - Da li je blizu završetak?!

• “Nedavno su vođeni intenzivni razgovori sa predstavnicima Pokrajinske vlade i Upravom za kapitalna ulaganja, kako bi se 
pokrenuo projekat završetka izgradnje Doma kulture u Vrbasu. Za kompeletan završetak izgradnje Doma kulture neophodno 
je 220 miliona dinara”, kaže Milan Glušac, predsednik opštine.

Oko 20 miliona samo za popravku

Oko 20 miliona dinara trebalo bi za opravku onoga što je 
prilikom početka izgradnje urađeno, a s godinama je pro-
padalo. “Trebalo bi da se sanira krov, promeni bravarija 
koja je u lošem stanju, a postavljena je  pre 25 godina. Ta 
bravarija je trošna i prosto je propala. Svlačionice, toaleti 
i ostale prostorije za sada su u dobrom stanju”, kaže Hengl.
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Tribina i predavanje na 
temu „Komparativni mode-
li organizovanja iseljeništva 
kroz istoriju i aktuelni iza-
zovi crnogorskih zajednica 
u svijetu” održana je u Cr-
nogorskom kulturnom cen-
tru u Lovćencu u organizaci-
ji Udruženja Crnogoraca Sr-
bije „Krstaš”. Gost je bio pu-
blicista i istraživač Gordan 
Stojović, prvi ambasador 
Crne Gore u Argentini, Bra-
zilu, Čileu i Urugvaju. Raz-
govor sa njim vodio je publi-
cista i istraživač Nenad Ste-
vović. Po riječima Stojovića 
svaki iseljenik bez obzira ko-

joj generaciji pripada, a koji 
državu Crnu Goru doživlja-
va kao svoju zemlju porijekla, 
po standardima EU se sma-
tra pripadnikom crnogorske 
iseljeničke populacije. Govo-
reći o organizacijama i ista-
knutim pojedincima u iselje-
ništvu između dva svjetska 
rata Stojović je istakao da je 
crnogorski emigrant u Sjedi-
njenim Američkim Država-
ma Nikola Petanović  u svo-
jim tekstovima prije 90 godi-
na predvidio obnovu  Crne 
Gore utemeljene na  zapad-
nim vrijednostima na koji-
ma počiva današnja moderna 

demokratija. Jedino umreža-
vanjem i stvaranjem institu-
cija u iseljeništvu, organiza-
cije koje okupljaju crnogorske 

iseljenike mogu doprijenije-
ti zajedničkom radu na oču-
vanju osnovnih identitetskih 
karakteristika svih onih koju 

Crnu Goru doživljavaju kao 
svoju postojbinu. – istakao 
je na kraju Gordan Stojović.

U ime organizatora Ljubo-
mir Perović je Gordanu Sto-
joviću uručio zahvalnicu 
za doprinos očuvanju naci-
onalnog, kulturnog i jezič-
kog identiteta Crnogoraca u 
Lovćencu. U sklopu izuzet-
no posjećene tribine održan 
je i kulturno umjetnički pro-
gram u kojem su učestvova-
li najmlađa pjevačka grupa 
CKPD „Princeza Ksenija”, re-
citatorka Jana Krivokapić, gi-
taristkinja Barbara Bede i vo-
diteljka Isidora Ražnatović. 

Projekat “Crnogorski duh u srcu Bačke“ je  sufinansiran iz budžeta Republike Srbije – Ministarstvo za kulturu i informisanje. Stavovi izneti u podržanom 
medijskom projektu nužno ne izražavaju stavove organa koji je dodelio sredstva.

Crnogorske zajednice u svijetu
Tribina u Crnogorskom kulturnom centru u Lovćencu

• Tribina i predavanje „Komparativni modeli organizovanja iseljeništva kroz istoriju i aktuelni izazovi crnogorskih zajednica 
u svijetu”, održana je nedavno u Lovćencu.

Udruženje Crnogoraca iz 
Crvenke, jedno je od najak-
tivnijih crnogorskih udru-
ženja u okruženju. Čestim 
organizovanjem kultur-
nih programa, manifestaci-
ja i druženja Crnogoraca iz 
ovog regiona, čuvaju tradi-
ciju i običaje svojih predaka.

U Crvenki je naseljeno oko 
520 porodica iz Crne Gore 
sa ukupno 2.720 članova, od 
kojih najveći broj pripad-
nika ove nacionalne manji-
ne potiče iz Danilovgrada. 

 
S ciljem promocije crnogor-
ske kulture početkom decem-
bra u u Domu Kulture u Cr-

venki održana je promoci-
ja knjige “ S one bande moje 
gore“ autorke Jasenke Lalo-
vić. Autorka romana  piše 
o običnoj crnogorskoj ženi, 
a priča je smeštena u peri-
od neposredno pred Dru-
gi svetski rat i početak rata.

Velika, Milica, Bose, Jo-
vanka i Ilinka samo su 
neki od likova preko kojih 
se prati sudbina tog doba.

Međusobno su uvezane ni-
zom sporednih likova koji ih 
poput mreže sudbinski obje-
dinjuju i na njih se nadovezu-
ju. Promociju je organizovalo 
crvenačko Udruženje, uz po-
dršku Nacionalnog saveta cr-

nogorske nacionalne manjine. 
 

Sredinom novemba u sali 
Doma kulture Crvenka odr-
žano je Crnogorsko kultur-
no veče u organizaciji Udru-
ženja Crnogoraca Crvenka, a 
pod pokroviteljstvom Upra-
ve za dijasporu Crne Gore. 
U programu su učestvova-
li gosti iz Crne Gore: narod-
ni guslar Rajko Radović i 
vokalni solisti Bucko Mijo-
vić, Dejana Škuletić, Bran-
ka Šćepanović, a od doma-
ćih učesnika KUD “P. P. Nje-
goš” iz Lovćenca, Folklorni 
ansambl Doma kulture Cr-
venka, guslar Dušan Živko-
vić iz Sivca i recitator Mar-
ko Bošnjak. Crnogorsko veče 
bilo je izutezno posećeno.

  
Osim toga, nedavno je u Cr-
venki održana druga likov-
na kolonija EKG - Iza hori-
zonta, u organizaciji ovog 
crvenačkog Udruženja uz 
pomoć Uprave za dijasporu 
Crne Gore i opštine Danilo-
vgrad. Na koloniji su učestvo-
vali likovni umetnici iz Da-
nilovgrada i likovni umet-
nici poreklom iz Danilov-
gradskog sreza, a ove godi-
ne  učestvovalo je i troje stu-

denata Likovne Akademije u 
Novom Sadu. Učesnici kolo-
nije bili su Andrija Šarano-
vić, Dejana Nešović, Anđe-
la Burić, Tatjana Višnjić Mi-
lenković, Nataša Đuričko-
vić, Konstantin Đuričković, 
a specijalni gosti bili su Jo-

vana Milosavljević, Aleksan-
dra Bulajić, Rastko Lečić. Na-
kon kolonije u Domu kulture 
u Crvenki održana je  izlož-
ba slika nastalih na koloniji. 

 
Sredinom ove godine Udru-
ženje Crnogoraca organizo-
valo je i veliku manifestaciju    
Osmi Crnogorski sabor na 
kojem je bilo preko 250 go-

stiju. Sabor je održan u Cr-
venki povodom obeležavanja 
Dana državnosti Crne Gore. 
Ovaj Sabor obeležio je i susret 
predsednika opštine Kula, 
Damjana Miljanića i pot-
predsednika opštine Danilo-
vgrad, Aleksandra Pavićevića.

Oni su se dogovorili da će 
nastaviti i produbiti sarad-
nju između ove dve lokal-
ne samouprave. Na skupu 
su prisustvovali predstav-
nici Nacionalnog Saveta Cr-
nogoraca, Pokrajinskog se-
kretarijata za nacional-
ne manjine, kao i 15 udru-
ženja Crnogoraca iz Srbije.

Da se ne zaborave pretci
Udruženje Crnogoraca iz Crvenke

• Udruženja Crnogoraca iz Crvenke sprovodi  niz  aktivnosti sa ciljem promocije crnogorske kulture, običaja i tradicije.
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Najbolje godine 
života poklonio
obnovi zemlje 
• „Ni danas se ne kajem što sam pune četiri godine uče-
stvovao na radnim akcijama širom zemlje Jugoslavije i 
pri tome bio sam 19 puta udarnik. Radili smo i gradili 
za mlađe generacije, tek je bila počela obnova zemlje i 
želeo sam da se što više izgradi“, kaže Svetozar Šoškić,-
nekadašnji omladinac i brigadir iz Savinog Sela.

Svetozar Šoškić, 90. godišnji starina- bio omladinski akcijaš

Danas se mnogo priča o pa-
triotizmu, toliko da imamo 
profesionalne i plaćene pa-
triote, a vreme je neumitno  
zaboravilo one prave. Pravi 
su bili poput starine Sveto-
zara Šoškića koji je četiri naj-
bolje godine svog života, dao 
i učestvovo na radnima akci-
jama širom bivše domovine, 
gradeći puteve, pruge, grado-
ve, dobrovoljno se angažuju-
ći bez ikakve nadoknade, na 
obnovi zemlje. Da li se neko 

danas  može zamisliti u ova-
kvoj ulozi, posebno profesi-
onalne patriote, pitanje je na 
koje svi znamo odgovor.
Međutim, to nije razlog da ne 
ispričamo istinitu priču, pot-
krepljenu sačuvanom doku-

mentacijom o tome gde je sve 
Svetozar radio na obnovi ze-
mlje, a da nije bio prinuđen 
ili plaćen za to.
Bio je komadant brigade sreza 
Kulskog na izgradnji Novog 
Beograda, bio je prvi Komu-
nistički komadant,iako nika-
da nije bio član partije, na iz-
gradnji pruge od Sežane pre-
ma Novoj Gorici u Sloveniji, 
gde ga je predložio ondašnji 
ministar Slovenije Anton Re-
gent, da formira prvu Komu-

nističku brigadu i kome čak 
onda nije bilo važno, te 1949. 
godine, što nije član partije 
uz opasku „za nas ste bili kao 
brigadir jači od svih komuni-
sta“- onda se cenio rad i spo-
sobnost.

Ta pru-
ga Seža-
n a - D u -
tovlje na 
vreme je 
završena, 
a Svetozar 
je na toj pru-
zi dva puta pro-
glašen za udarnika. 

„Išao sam na radne akci-
je sa zadovoljstvom, bilo je 
to veliko druželjublje. Bilo je 
dobro, pravo jedinstvo veliki 
je to moral onda bio“, priča 
Svetozar. Bilo je i teških tre-
nutaka i onih težih deonica, 
gde se od rada padalo i u ne-
svest, kao što je slučaj bio na 
izgradnji pruge Šamac- Sara-
jevo, ali se oporaviš i nasta-
viš dalje istom snagom i jači-
nom. Svetozar je bio radnik, 
miner, kopao je zemlju i gu-
rao kolica, razvodio kablove 
na Glavi Zete ispod mana-
stira Ostrog.Posebno se seća 
učešća na izgradnji pruge Lu-
poglav-Štalije 1950-51. godi-
ne, reč je o pruzi prema Ri-
jeci gde je dobio zadatak da 
formira brigadu. Prikupljao 
je dobrovoljce, ali im je tada 
i otvoreno rekao „ tamo nas 
ne čekaju tetke sa kolačima, 
čeka nas veliki posao treba 
graditi zemlju“, a među oku-
pljenima se proneo komentar 

„ovaj Crnogorac govori istinu“. 
On je i ovde uspeo da okupi 
i organizuje mlade za rad na 
ovoj pruzi u Hrvatskoj. Po-
dugačak je spisak  omladin-
skih radnih akcija na kojima 
je učestvovao: izgradnja puta 
Ivangrad - Rožaje 1949. godi-
ne, pruge Preselije- Borovni-
ca 1947. godine,omladinske 
pruge Nikšić-Titograd 1948. 
godine,pruge Zvornik-Ko-
viljača 1948. godine,autoput 

„Bratstvo-Jedinstvo“ 1949. go-

dine, 
u č e -

st vovao 
na šumosje-

či u Kupinovu 1950. godine, 
izgradnja omladinske pruge 
Banjaluka-Doboj 1951. godi-
ne, izgradnja željezare u Nik-
šiću 1952. godine, izgradnja 
hidrocentrale Vlasina 1952. 
godine... “Zvali su me svu-
da ne samo da radim, nego i 
da organizujem brigade bio 

sam i dobar organizator“, pri-
ča Svetozar, koga je rad izgle-
da samo ojačao i oplemenio 
da i danas u devedesetoj do-
stojanstveno izgleda.Da gra-
di i stvara, izgleda je sastav-
ni deo karaktera njegove lič-
nosti, pa je bio među prvima 
kad više nije bilo radnih akci-
ja, koji je  uplatio i prvu tran-
šu novca, od ondašnjih pet-

sto hijada dinara za izgrad-
nju pruge Beograd-Bar, insi-
stirajući tada da se pod hit-
no otvori žiro račun za te na-
mene kako bi građani mogli 
uplaćivati svoj novac.
Posle radnih akcija učio je i 
škole srednju i višu ekonom-
sku, radio u D.T.D.  Iz svoje 
Crne Gore poneo je diplomu 
veterinara,a u Crnoj Gori po-
sle rata po naredbi ondašnjeg 
ministra Ćetkovića, dok nije 
otišao sa ocem u kolonizaci-
ju u Vojvdinu i Savino Selo, 
radio je kao veterinarski in-
spektor za oblast Plava i Gu-
sinja. Bio je učesnik NOR-a, 
i neposredno nakon rata ku-
rir OZN-e, odeljenja za Boku 

Crnu Goru i Sandžak. Sveto-
zar je radio i gradio  i u svom 
Savinom Selu i mnogo toga 
nam nije možda ni ispričao. 
Ali, ispred sebe smo prepo-
znali velikog pregaoca, rad-
nika, emotivca, dostojanstve-
nog čoveka i pravog patriotu. 
Da li posle ove priče vi pozna-
jete danas još nekog takvog 
patriotu ?!

Osmostruki udarnik

“Brigadist četvrte smene frontovskih brigada na meliora-
ciji Skadarskog jezera i osmostruki udarnik Svetozar Šoš-
kić u takmičenju u čast izbora redovno premašuje dnevne 
zadatke za 170 %. Šoškić je došao na rad čak iz Savinog 
Sela“, pisao je Tanjug u novinskom članku 1950. godine.

Biografija

Svetozar Šoškić je rođen 1929. godine - selo Vojno, opština 
Plav, završio je osnovnu školu i veterinarsku srednju u Baru. 
Učesnik NOR-a u kojem je izgubio sestru Zorku. Upravo ova 
činjenica i danas izaziva njegovu tugu i suze, kao i sećanje 
o tome da im je kuća u više navrata paljena tokom rata. 
Bio je i zarobljen sa ranjenom sestrom Zorkom od Italija-
na i sproveden u zatvor u Plavu, odatle u zatvor u Peći, da 
bi 1942. godine bio prebačen na prisilni rad u Albaniju. O 
životu pred rat i prvim ratnim godinama priča sa tugom i 
emocijama koje izazivaju suze. „Sve to je bila velika beda i 
sirotinja, na selu sam krpio lonce i šerpe da bih zaradio za 
krompir drugog nije bilo, jer jedno vreme smo bili izbegli 
od kuće u Konjuhe, i eto nekako preživeli“, priča Svetozar, 
svoju priču za koju je mala jedna novinska strana.
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Медзинародни дзень 
людских правох

З нагоди Медзинародного 
дня людских правох, котри 
ше на нєшкайши дзень оз-
начує у цалим швеце, Кан-
целария за людски и мен-
шински права Влади Ре-
публики Сербиї  на Пло-
щи шлєбоди у Новим Сад-
зе орґанизовала пригод-
ну програму вєдно зоз 
компанию Color Media 
Communications. Тота 
подїя орґанизована под 
геслом „Сербия єднака за 
шицких”, о чим бешедова-
ла на отвераню и директор-
ка Канцелариї Сузана Па-
унович, котра виражела и 
окремне задовольство же 
ше тот дзень означує пра-
ве у Новим Садзе дзе богат-
ство розличносцох видно у 
каждим сеґменту дружтва, 
прецо є препознатлїви як 
барз толерантни город. На 
Площи шлєбоди ше пред-

ставели и дзепоєдни на-
ционални заєднїци, мед-
зи хторима ше визначела 
руска, бо на своїм штанду 
представела руски кнїжки. 
Национални совит Русна-
цох, Завод за културу во-
йводянских Руснацох и 
НВУ „Руске слово”, як гва-
рел предсидатель НС Рус-
нацох Борислав Сакач, ука-
зали же тото цо руска заєд-
нїца приноши з прешлос-
ци, а преноши до будучнос-
ци, то писане слово. Попри 
штандох, нащивителє мали 
нагоду видзиц ревию серб-
ского и народного облєчи-
ва даскелїх националних 
заєднїцох Сербиї. Руске об-
лєчиво представели члени 
Руского културного центру 
и Етно клуба „Одняте од за-
буца” зоз Коцура.

                                                                                                                    
Рутенпрес

Fontos menteni a múlt kulturális hagyatékát

Nem mindennapi, és nagy-
szerű gesztus volt Đakonović 
Júlia részéről, aki már több, 
mint 20 éve nem Verbászon 
él, hogy családi házuk érté-
kes tárgyait a városnak ado-
mányozta.

E magángyűjtemény érté-
kes darabjai közé tartoznak 
a Bécsben, Pesten és Mün-
chenben  tanult Pechán Jó-
zsef (1875–1922), verbászi 
művész, a mai Vajdaság leg-
jelentősebb szecessziós fes-
tőjének képei, valamint kü-
lönleges bútordarabok, mint 
például az akvarellel díszített 
sarokgarnitúra. −A sarokgar-
nitúrát az anyám egyszerű-
en kártyaasztalnak nevez-
te, hiszen a férfiak ezen kár-
tyáztak – mondta Júlia, aki 
a többi, a múzeum birtoká-
ba került tárgy közül egye-
lőre semmit sem szeretne 
kiemelni. Szívesen elmesél-
te viszont a család rövid tör-
ténetét. Azt, hogy Verbászon 
milyen gazdag kulturális élet 
folyt, és hogy gyermekként 
Budapesten született édesa-
nyjától tanult meg magyarul. 
Az anyja annak a Seidl Tibor 

verbászi német nemzetiségű 
embernek a felesége volt, aki 
soha nem tért haza az orosz 
hadifogságból. Tibor szülei 
az újverbászi Seidl Róbert és 
Erzsébet voltak, Pechán Jó-
zsef közvetlen szomszédai 
és barátai. A festő megfes-
tette mindettőjük portréját, 
de Tibort is megörökítette, és 
a családnak ajándékozta. Így 
kerültek a Siedl család birto-
kába az értékes Pechán-fest-
mények, továbbá az alkalma-
zott művészetek fő képvise-
lőjének, az iparművészetnek 
egyik ritka darabja, a külté-
ri ülőbútor.  Júlia édesany-
ja, Mária, anyósával Erzsé-
bettel élt, majd annak halála 
után férjhez ment Júlia édes-
apjához, Đorđe Đakonović-
hoz, így kerültek a már emlí-
tett tárgyak a Đakonović csa-
lád birtokába.

Miután édesapjuk 4,5 év-
vel ezelőtt elhalálozott, Jú-
lia és Ottília úgy döntöttek, 
hogy eladják a családi házat, 
a benne lévő tárgyakat pe-
dig  a múzeumnak adomá-
nyozzák. Amikor megkér-
deztük Júliát, hogyan szüle-

tett meg ez a döntés, azt vá-
laszolta, hogy egy olyan kö-
zegben nőtt fel, ahol tisztelik 
a múltat, és tiszteletből a ha-
gyomány nyelvén beszélnek 
egymással az emberek. Azt 
tanulta, hogy tisztelni kell a 
másik nyelvét és kultúráját, és 
hogy mindezt meg kell őrizni, 
továbbadni a jövő generáció-
jának: − Ha nem így csinál-
juk, talán minden feledésbe 
merül, és nyom nélkül eltű-
nik. Nem csupán a mi múl-
tunk tűnik el, hanem kultú-
ránk és városunk kulturájá-
nak egy része is. Így azt hi-
szem, hogy a múlt egy töre-
déke jó helyre került, a mú-
zeumba. Hála és köszönet a 
Magyar Nemzeti Tanácsnak 
és Hajnal Jenő úrnak, hogy 
mindez megvalósulhatott – 
fejtette ki Júlia. Mint mond-
ta, több mint két évtizede Bel-
giumban él, de amikor ha-
zalátogat, tele van a szíve a 
várossal, és lelkileg is feltöl-
tődik. Nem tarthatunk meg 
mindent az életben, nem él-
hetünk a múltban, mondta 
végezetül a Bačka Press lap-
nak Júlia.

Миколаївські свята у 
нашій традиції

Миколай завітав і цього 
року і до наших осель, па-
рафій, товариств та інших 
культурницьких закладів 
і у Вербасі, Кулі, Новому 
Саді, Сремській Мітровіці 
та Інджії.  Радість привітан-
ня Святого завжди перема-
гає і творити добро є пер-
шочергове завдання кож-
ної вільної особи, була вона 
дитиною, чи дорослим. 

Програми привітання 
підготовлено у Греко-Ка-
толицьких парафіях на-
шої Єпархії, у Товари-
ствах влаштовано також 
програму зустрічі із Свя-
тим Миколаєм. Усі програ-
ми супроводжувані вірша-
ми, піснями, драматични-
ми систупами величання 
та поваги до Святого. Ось, 

тут і радість усіх активи-
стів громадських організа-
цій, що чути було україн-
ське слово, що діти відчу-
лись хоча б на мить складо-
вою рідної громади, а це їм 
оможливили і наші духов-
ники і оточення культур-
ницьких товариств своїм 
старанням. Попри участі 
батьків (що є найважливі-
ше) у заохоченні дітей, і 
Українська національна 
рада прилучилась до того, 
щоб своїми коштами про-
фінансувати дитячі паку-
ночки із солодощами тими 
дітьми,тобто учнями, що 
вивчають українську мову 
у школах. Ця добра тради-
ція повинна бути продов-
жена.              

                         В. Дацишин   

„Zaljubljeni vitez od Morače“
U sklopu obilježavanja 

Dana Nacionalnog savjeta 
crnogorske nacionalne man-
jine u Srbiji, organizovano je 
izvođenje dječije predstave 

„Zaljubljeni vitez od Morače“ 
u Vojvodini. U ovoj interakti-
vnoj komediji nastaloj po mo-

tivima stihova pjesnika Veli-
mira Ralevića iz Berana, uži-
valo je nekoliko stotina ma-
lišana u Feketiću, Lovćencu 
i Zmajevu.

Predstava je nastala u pro-
dukciji Udruženja Crnogo-
raca jugoistočne Srbije, pod 

pokroviteljstvom Uprave za 
dijasporu Crne Gore i Mi-
nistarstva kulture i informi-
sanja Srbije, a od premijere 
početkom septembra preds-
tavu je do sada vidjelo više 
od  4.000 gledalaca u 19 iz-
vođenja.

Đakonović Júlia, verbászi polgár, aki jelenleg Belgiumban él

• Свято Миколая сповнене радістю, добрим 
побажанням дітям, обіцянками й творенням 
добра. Духовна та громадська спорідненість 
підтверджена і у нас. Подарунки та підтримка 
надана дітям є запорука, що будемо мати 
наступне покоління

• Úgy neveltek bennünket, hogy tartsuk tiszteletben mindazt, ami körülve-
sz bennünket, hogy megőrizzük az utókor számára. Ezért mindazt, amit 
nővéremmel, Ottíliával örököltünk, szeretnénk Verbásznak ajándékozni, a 
Városi Múzeum pedig ezek befogadására egy ideális hely – nyilatkozta lapu-
nknak Júlia, egy nappal azután, hogy a magángyűjteményükben lévő értékes 
festményeket és egyéb örökölt  tárgyaikat a múzeumnak ajándékozták.
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Vrbašani Branislav Popo-
vić – Bigi i Predrag Stijepo-
vić-Peđa, obojica diplomira-
ni profesori fizičkog vaspita-
nja, za nekoliko dana, 1.janu-
ara 2020. godine, po osmi put 
kreću na Aljasku. Na dale-
ki put idu zbog posla. Obo-
jica će uskoro da napu-
ne 40 godina i kako 
kažu, za sada im 
nije teško da rade 
po nekoliko me-
seci daleko od 
kuće. Prvi put 
na Aljasku su 
otišli na pro-
leće 2016. go-
dine, po pre-
poruci prijate-
lja.  Put je trajao 
dva dana sa pet 
presedanja iz avi-
ona u avion, a na ko-
načno odredište-brod, 
koji se nalazio na okeanu 
ne blizu obale, stigli su heli-
kopterom. “Nismo znali šta 
nas čeka. U početku nije bilo 
lako, ali smo se brzo snašli. 
Brod je bio daleko od kopna, 
internet je bio slab, pa nismo 
mogli često da se čujemo sa 
našima kod kuće. Bili smo 
upućeni jedni na druge. Prvi 
put smo ostali dva meseca, a 

nakon kraće pauze kod kuće, 
opet smo otišli, i tako sedam 
puta“, kaže Peđa. Kada se sa-
beru meseci, za poslednje 
tri godine, skoro da su više 
bili na 

Aljasci 
nego kod kuće. „Uslovi na 
brodu su dobri. Zajedno sa 
osobljem i radnicma na bro-
du je oko 200 ljudi. Sve je 
dobro organizovano. Posto-
ji medicinsko osoblje, ukoli-
ko nekome zatreba. Hrana je 

dobra i kvalitetna i dostupna 
24 sata. Svi znamo zbog čega 
smo tamo, tako da se psihički 
spremimo. Za tri meseca za-
radimo više nego duplo što bi 
mogli ovde“, kaže Bigi. Rad 
je organizovan po smenama, 
može se raditi po 8, 10, 12 i 
čak po 16 sati. Pauze se pra-
ve na svaka tri sata po 15 ili 
30 minuta, s tim što pauze za 
obrok od 30 minuta ne ulaze 
u sate koji se plaćaju. Smeštaj 
i hranu obezbeđuje kompani-
ja, tako da je zarada „čista“, a 
posebno je značajno za ljude 
koji tamo rade, to što nema-
ju gde da troše novac koji za-
rade. Na tom poslu plaća se 
po satima, jedan sat je pla-
ćen 12 dolara, a ukoliko su 
prekovremeni sati(više od 8 

sati) plaća se 18 dolara 
po satu. Velika zara-

da nije izvesna i u 
mnogome zavi-

si od sezone, 
od količine 
r ibe vre-
men s k i h 
uslova, od 
toga gde 
će grupa 
bit i ras-
poređena 

i niz dru-
gih fakto-

ra. Na brodu 
svi rade sa za-

mrznutom ribom 
koju pakuju, sortira-

ju,...“Nisam puno puta 
radio po 16 sati, to je jako 
naporno, šta god da radiš 16 
sati dnevno, teško je.Nama 
je ipak sada malo lakše po-
sle nekoliko odlazaka tamo 
i vrednog rada, napredovali 
smo tako da sam posao i nije 
tako težak. Ono što je dobro 
za sve koji idu na ovaj posao 

jeste to da postoji zagaranto-
vana zarada i ako je sezona 
loša. Što znači ako nema po-
sla, jer nema ribe, sigurna za-
rada koja se dobija je 35 dola-
ra nedeljno. Osim toga kom-
panija plaća put, vizu i sme-
štaj, a hrana je obezbeđena 
tako da je zarada zagaranto-
vana“, istako je Popović. Na 
brodu, kako kažu Peđa i Bigi,  
najviše je ljudi iz Srbije, zatim 
iz Ukrajine, Bugarske, a ma-
nje onih iz Moldavije, sa Fi-
lipina... U grupi iz Srbije je 
oko 30 ljudi, mahom svi vi-
soko obrazovani od 30 do 50 
godina. Među njima su eko-
nomisti, profesori, inženjeri... 

„Poslednji put sa nama je išao 
profesor književnosti koji je 
ostao bez posla. Većina ljudi 

je visoko obrazovana. Sada su 
povećali starosnu granicu u 
odnosu na prethodne godi-
ne, pa ima ljudi i do 50 go-
dina.  Uglavnom ljude koji 
imaju porodice, predpostav-
ljam da bi bili sigurni da će 
se vratiti u svoju državu“, pri-
ča Peđa. Prema rečima naših 
sagovornika najteže im pada 
odvojenost od porodice. Obo-
jica imaju po dvoje male dece. 

„Poslednje tri godine propu-
stili smo mnoge rođendane, 
Nove godine, Božiće i dra-
gocene porodične praznike. 
Odvojenost od naših najmi-
lijih  nam  pada najteže. Ipak, 
najvažnije je što imamo ogro-
mnu podršku porodice, jer 
bez toga ne bi uspeli“, zaklju-
čili su Peđa i Bigi.

Vrbašani
na 
Aljasci
• Vrbas je po broju ljudi koji odlaze na privremeni rad na Aljasku, drugi u 
Srbji. Prošlog leta više od 150 Vrbašana radilo je na Aljasci.

Prekookeanski posao je sve traženiji



14 www.okonas.info26. decembar 2019. MARKETING/ČITULJE

Javiti se na recepciju Hotela „Bačka“ u Vrbasu

Prodajem vrlo povoljno 

Telefon: 063/11 22 382
od 50 metara kvadratnih  na Autobuskoj stanici u Vrbasu

Hotel „Bačka“ u Vrbasu
traži radnike za sledeće poslove:

KONOBARE, MAJSTORE ZA ODRŽAVANJE,

Sve informacije u Hotelu „Bačka“ M. Tita 92, Vrbas

SPREMAČICE
Doći lično.

L O K A L

Izdaje se lokal u centru Vrbasa

BIVŠI STILOS

BIVŠI KAIRO
IZDAJE SE LOKAL U CENTRU VRBASA

ZA OSTALE INFORMACIJE DOĆI LIČNO U HOTEL

Dana 28. 12. 2019. navršava se četrdeset dana od kada nas je napustila naša

SA PONOSOM ČUVAMO USPOMENU NA TEBE

Tvoji najmiliji

 Vukosava Papić
 (1938- 2019)

Milanović Desanka - Desa

Kao uteha ostaju sećanja na njen vedar duh
i predivne doživljaje. 
Počivaj u miru  draga naša Sejka.

Dana 1. 1. 2020. je 40 dana od kada nas je
napustila naša draga Sejka

Tvoje Zorica i Vesna sa porodicama
Baletić i Antonić.
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Vrbas će od 03. do 05. janu-
ara 2020. godine biti domaćin 
jubilarnog 25. Božićnog tur-
nira u kuglanju “Vrbas 2020”. 
Tradicionalno takmičenje ko-
jim godinama u Vrbasu kreće 
nova sportska sezona, prijav-
ljeno je kod Svetske kuglaške 
federacije i imaće međuna-
rodni karakter.

Prema propozicijama, ta-
kmičenje se odvija u discipli-
ni 120 hitaca mešovito, na 4 
staze, a za najbolje učesnike 
pripremljene su novčane na-
grade i pehari - za 1. mesto – 
300 eura, za 2. mesto – 200 
eura, za 3. mesto – 100 eura.

Obaranje rekorda kugla-
ne se dodatno nagrađuje sa 
100 eura.

Plasman i redosled na ovom 
turniru odrediće se postignu-
tim rezultatom oborenih ču-
njeva, a u slučaju izjednače-

nog rezultata, pobeda će pri-
pasti takmičaru sa boljim re-
zultatom u čišćenju.

Prijave za 25. Božićni tur-
nir u kuglanju “Vrbas 2020” 
se primaju do 02. januara, na 
telefon +381 063 516 771 ili 
na adresu koprivann@sbb.
rs Кotizacija iznosi 800 di-
nara po takmičaru i plaća se 
glavnom sudiji pola sata pre 
nastupa.

Pravo nastupa imaju svi 
uredno prijavljeni takmiča-
ri koji su članovi Кuglaškog 
saveza Srbije, kao i takmiča-
ri iz inostranstva uz identitet 
o članstvu u matičnom save-
zu kuglaškog sporta.

Sudije ovog takmičenja 
biće Darko Milović, Predrag 
Кoprivica i Ivan Mesaroš.

Organizatori turnira su 
КК “Vrbas” i Centar za fizič-
ku kulturu “Drago Jovović”.

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas
www.cfkvrbas.com

Uspešne “Vučice“

Ženski rukometni klub Vr-
bas u debitantskoj sezoni u 
Superligi Srbij ostvario je od-
ličan rezultat.

Dovoljan je bio jesenji deo 
prvenstva da Vrbašanke skre-
nu pažnju rukometne javno-

sti na potencijal kojim ras-
polažu i od ekipe za koju su 
mnogi mislili da će biti lak 
plen za protivnike, stignu 
do nepoželjnog rivala za sve 
prozivnike, rivala koji u sva-
ku utakmicu ulazi sa jasnim 

ciljem da pobedi. U konku-
renciji deset vrhunskih eki-
pa ŽRК Vrbas je polusezonu 
završio na odličnom šestom 
mestu, sa osam osvojenih bo-
dova koji prikupljeni kroz če-
tiri pobede, uz pet poraza. 

ŽRK “Vrbas” na šestom mestu

Jubilarni 25. Božićni 
turnir u kuglanju

Vrbašanin Milorad Mažić najbolji arbitar

Srpski fudbalski sudija Mi-
lorad Mažić proglašen je za 
najboljeg arbitra u Kini za 
2019. godinu i prvi je stra-
nac koji je poneo to značaj-

no priznanje. Na svečanosti 
u Šangaju Mažiću, inače na-
šem sugrađaninu, je uručen 
trofej za najboljeg arbitra i on 
je prvi stranac koji je dobio to 

značajno priznanje, saopštio 
je „Titan sport plus“ na Tvi-
teru, a preneo sajt „Sputnik“ 
na srpskom jeziku.

Foto: Titan sport plus

Kuglaške legende Hajduka

U Kuli je u kuglani na Re-
kreacionom centru održan 
peti po redu Memorijalni tur-
nir „Kuglaške legende Haj-
duka“, kojeg Kuglaški klub 

„Hajduk“ organizuje u znak 
sećanja na svoje preminu-

le članove. Na ovom kuglaš-
kom nadmetanju nastupilo je 
više od 30 kuglaša i kuglaši-
ca, a takmičenje se odvijalo u 
muškoj, ženskoj i dečjoj kon-
kurenciji. Nakon zanimljivih 
mečeva prvo mesto u muškoj 

konkurenciji osvojio je Mirko 
Bakić koji je oborio 282 ču-
nja, drugi je bio Branko Vuk-
san sa 277, a treći Branko Ma-
nojlović sa 271 oborenim ču-
njem. U ženskoj konkurenci-
ji najbolja je bila Stevka Stoja-
nović, a u dečjoj Aleksa Stoja-
nović. Najuspešnijim kugla-
šima i kuglašici su uručeni 
prigodni pehari, dok su naj-
uspešniji u dečjoj konkuren-
ciji dobili medalje, a prizna-
nja im je uručio Duško Adžić, 
predsednik Kuglaškog kluba 

„Hajduk“.     
                                        M.V.
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DOPLER KRNIH SUDOVA
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» Nefrolog - dr Vesna Miãunoviã
» Gastroenterolog - dr Nataša Vuèenov

» Dijagnostika i terpija ŠEÃERNE BOLESTI Dijabetolog - dr Dragana Pilipoviã
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